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國立成功大學健康照護科學研究所博士班博士學位考試實施辦法 
AHS Ph.D. Exam Regulations 

 
92.03.04 九十一學年度第二學期第五次博士班籌備會議通過 

92.07.07 九十一學年度第二學期第十次博士班籌備會議修正通過 
93.12.16 九十三學年度第一學期第一次所務推動會議修正通過 

97.09.27 九十七學年度第一次所務會議修正通過 
97.12.25 九十七學年度第三次所務會議修正通過 
99.04.29 九十八學年度第八次所務會議修正通過 
100.05.31 一百學年度第七次所務會議修正通過 

102.05.30 一百零一學年度第七次所務會議修正通過 
104.12.31 一百零四學年度第四次所務會議修正通過 
106.05.25 一百零五學年度第八次所務會議修正通過 
108.11.28 一百零八學年度第三次所務會議修正通過 
110.04.29 一百零九學年度第七次所務會議修正通過 

 
 
 
一、除依據 108.7.17 國立成功大學研究生學位考試細則及共同注意事項外，另

訂定本辦法。 
Graduate degree examination regulations and precautions follow the accepted 
guidelines of National Cheng Kung University as established 2019/7/17, with the 
additional regulations listed here. 
 

二、依據本所博士班組織章程規定，各研究生應各有論文輔導委員會，此委員

會成員即是學位考試委員會當然委員，再另依相關規定組成學位考試委

員。 
According to the Ph.D. Regulations, every graduate student should have their 
own Thesis Review Committee, the members of the committee should 
be(include) the ex-officio members of the student’s project advisory (degree 
examine) committee. 

 
三、博士班研究生經資格考試及格，完成教育部及本博士班規定應修課程及論

文，其論文符合下列要求，得於規定修業年限內，經論文輔導委員會同意

推薦，學生需於口試前一個月向所上提出學位考試申請，並備妥下列所需

文件。 
（一） 修畢所有畢業學分數。 
（二） 應參加國際會議發表論文（口頭或海報）至少兩篇（需附摘要），

方准申請參加口試。 
（三） 修習本所博士班期間，學生至少有一篇以第一作者刊登於 SCI 或

SSCI 或 EI 國際期刊的原著論文（或已被接受），另投稿一篇論文
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於 SCI、SSCI 或 EI 國際期刊(出具證明)，刊登（或已被接受）與

投稿之論文需為修讀博士期間所產出之原著論文，且指導教授或

經指導教授同意由共同指導教授為通訊作者，填寫「博士班學位

資格：國際期刊發表審查表」，經指導教授簽名同意。 
（四） 論文比對結果報告一份，經指導教授簽名同意。 
（五） 經指導教授同意。 
After a Ph.D. student passes the qualification exam and completes all required 
Ministry of Education and doctoral program courses and papers they may put 
forward their recommendation to apply for their graduate exam (thesis defense 
exam). The student’s doctoral thesis should be written within the deadline (set by 
their advisory committee) and approved by their advisory committee. 
(1) All graduate courses have been completed. 
(2) At least two papers (presented either orally or by poster) to international 

conferences (with summary(abstract)) must have been submitted/accepted 
to be qualified for the oral defense of the student’s thesis. 

(3) During the study period in the AHS, the student shall have at least one 
original paper authored as the first author published (or accepted) in a 
journal indexed in the SCI, SSCI, or EI; have another paper submitted in a 
journal indexed in the SCI, SSCI, or EI (with evidence). The published (or 
accepted) and submitted papers shall be the original papers generated during 
the PhD study period with advisor or co-advisor (when advisor agrees) to be 
the corresponding author. The student shall complete “Review Form of 
International Publication for Dissertation Final Defense” with advisor 
agrees with signature.  

(4) Results of comparisons test for dissertation via Turnitin should be approved 
by his/her advisor. 

(5) Student’s application has been approved by their advisor. 
 
四、所有研究生博士學位口試申請需依「國立成功大學健康照護科學研究所博

士學位口試申請流程」之規定辦理；博士學位考試資格由所推委員審查認

定後，籌組博士學位考試委員會，進行學位考試。如候選人有資格疑義，

得由所長召開所推會議討論。 
After the request to have an oral defense of a student’s thesis has been confirmed 
by the Institute, the Ph.D. Degree Admission Test Committee will be formed. 
 

五、博士學位考試委員會置委員五至九人，其中校外委員須三分之一（含）以

上，由論文輔導委員會及所推委員會討論決定委員人選之後，簽請校長合

聘。 



AHS_12-1 

The Ph.D. Degree Admission Test Committee consists of five to nine members, 
1/3 of the members should be external members not previously a part of the 
advisory committee. After the Thesis Guidance Committee and the Department 
Affairs Committee have decided the appropriate members for the defense 
committee, the President will officially notify the members and confirm their 
availability to participate and meet their responsibilities for the position. 
 

六、論文之完整性必須經過論文輔導委員會審查通過及推薦，始能參加口試。

自 99 學年度以後入學生開始必須以英文撰寫博士論文。 
The completion of the thesis will be inspected and recommended by the Thesis 
Guidance Committee. Upon approval by the Thesis Guidance Committee, the 
oral exam may take place. These regulations have been the standard operating 
procedures for the oral exam of theses defense since the year 99. 
 

七、學位考試包括論文書面審查及口試。口試應公開舉行，於二週前公告。 
The defense consists of the thesis itself and the oral exam. The thesis should be 
made available to the general local public two weeks before the oral exam.  

 
八、論文考試成績不及格而其延長修業年限尚未屆滿，得於次學期或次學年舉

行重考，重考以一次為限。 
If a student fails their oral exam, they may have one more chance to retest. They 
may apply to be retested the following semester. 
 

九、本辦法經所務會議討論通過後實施，修正時亦同。 
These regulations were approved by the department meeting committee. 

 
註：碩士生直升博士生畢業論文，由指導教授考量是否可為博士生畢業論文。

【97 第三次所務會議通過】 
PS: A published paper from a Masters degree program taken prior to the Ph.D. 

program at this institute, may be considered as one of the publications required, 
for a student to have permission to defend their doctoral thesis, provided the 
student’s advisor agrees to this condition. 

 
註：學生需於畢業前有兩篇發表於 SCI、SSCI 或 EI 的國際期刊規定，其中一

篇可以是文獻回顧、系統 research 回顧或 meta-analysis 或 short 
Communication 文章，另一篇應為 original research article。【98 學年度第十

次所務會議通過】 
PS: Of the two papers published/submitted to SCI, SSCI or EI ranked journals, one of 



AHS_12-1 

the papers must be an original research article. The other paper may be a review 
article, system research review, meta-analysis, or short Communication. 
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